
 

SPEKTRUM SBOROVÉ PRÁCE  

 
Zpráva kazatele a správce sboru za rok 2013 

pro výroční členské shromáždění 23. 3. 2014  
Rušný rok 2013 byl pro náš sbor příležitostí k dalšímu 

rozvíjení misijního poslání a společné služby. Ne 

všechny příležitosti jsme dobře využili. Je třeba velmi 

poděkovat Pánu Bohu za možnosti, které nám svěřil a 

sboru za to, že se mnohé mohlo uskutečnit. Přehled 

života sboru dávají zprávy z jednotlivých úseků služ-

by. Proto se zaměřuji pouze na některé klíčové a zá-

važné části života sboru. 

Rok 2013 byl ve znamení největšího misijního 

projektu našeho sboru za uplynulá léta. Po mnoha le-

tech hledání a modliteb, Pán Bůh vyslyšel naše mod-

litby za zachování a rozvoj stanice v Neveklově. 

Nejdříve Pán Bůh poslal do našeho sboru misijního 

pracovníka Tomáše Trávníčka s rodinou (od 1. září 

2012) a tím byla odstartována důležitá etapa obnovy 

stanice. Staršovstvo si bylo vědomo důležitosti a pří-

tomnosti pracovníka sboru v Neveklově. Povzbuze-

ním nám vždy byla modlitebna a pozemky v Neve-

klově, které sbor kdysi dostal darem od sestry 

Bohunky Dvořákové. Projektování fary (bydlení pro 

pracovníka) se ujali manželé Kunftovi. Výsledkem 

byl návrh účelného a ekonomicky vhodného nového 

domu. Po schválení hospodářskou radou, staršov-

stvem a členským shromážděním, začala náročná pří-

prava a jednání s úřady. S Boží pomocí bylo možné 

v květnu 2013 začít stavět a projekt dokončit v září. Je 

třeba zmínit přínos bratra Roberta Kunfta a Jana Ně-

mečka, členů hospodářské rady a dalších bratrů a ses-

ter. Jsme také vděčni za důkladnou a obětavou práci 

firmy bratra Bojka, která napomohla dobré a rychlé 

realizaci. Trávníčkovi obětavě dojížděli z Kladna. Po 

kolaudaci se mohli přestěhovat a od listopadu začít 

pracovat v Neveklově. Již nyní je vidět pozitivní vliv 

tohoto misijního projektu na Neveklov a okolí. Mám 

radost z tohoto uskutečněného projektu a jsem vděčný 

za pracovní, finanční a modlitební pomoc sboru. Pod-

le chápání Církve bratrské máme v každé stanici vidět 

zárodek budoucího sboru. Často potřebujeme obnovit 

svou vizi pro stanice a se staršovstvem se nyní více 

věnujeme Neveklovu a Kralupům. 

Další velkou změnou ve sboru bylo pozvání 

Pavla Plchota do dejvického sboru. To vyústilo ve 

volbu a odstěhování Plchotových po deseti letech na 

nové místo. Po prázdninách jsme se s nimi rozloučili. 

V současné době je v Církvi bratrské nedostatek kaza-

telů. Proto si velmi vážíme toho, že Pán Bůh vyslyšel 

prosby a poslal nám pomoc v Radislavu Novotném a 

jeho rodině. Bratr Novotný byl na naše pozvání přijat 

Radou CB do pracovního poměru a nastoupil od 1. 9. 

2013. Velmi rychle jsme se sblížili a začali spolupra-

covat v řadě projektů. Bratr Radek byl staršovstvem 

pověřen duchovním a praktickým vedením vedoucích 

dorostu a mládeže, péčí o stanici v Kralupech. Jeho 

pověření se týká také rozvíjení misie a diakonie. No-

votných se během krátké doby zapojili do sborové 

služby a začali se sžívat se všemi generacemi sboro-

vého společenství. Staršovstvo se rozhodlo požádat 

Radu CB o navržení Radislava Novotného k potvrzení 

volitelnosti za kazatele CB na letošní květnové Konfe-

renci CB. Po tomto potvrzení chceme bratra navrh-

nout k volbě za druhého kazatele našeho sboru. 

Staršovstvo se v uplynulém roce zabývalo stav-

bou v Neveklově, jednáními ohledně nového kazatele 

a také přechodem na nový způsob financování, který 

souvisí s postupným odstřižením církví od státních 

prostředků. Naše staršovstvo připravilo důležitý ná-

vrh, který byl částečně akceptován Mimořádnou kon-

ferencí CB. Kazatel P. Černý pomáhal tuto konferenci 

připravovat a na návrh Rady CB této konferenci před-

sedal. Staršovstvo se zabývalo organizačními otázka-

mi života sboru, přípravou programů, pastoračními 

otázkami a hledalo možná zlepšení služby a života na-

šeho sboru. Do staršovstva byli zváni vedoucí jednot-

livých částí sborové služby (např. vedení dorostu, 

Awany, mládeže, pastorační asistentka a misionář Jeff 

Griffith, který pracuje především v Kralupech). Ve 

staršovstvu také obvykle oddělíme chvíli času ke spo-

lečnému vzdělávání. Členové staršovstva se zajímají i 

o obsah a zkušenosti z kazatelských pastorálních kon-

ferencí.  

V roce 2013 pokračovala služba prostřednic-

tvím různých generačních skupin, domácích skupin a 

pracovních týmů. Při nedávném setkání vedoucích 

skupinek jsme si uvědomili, jak je ve větším sboru dů-

ležitá služba menších společenství, ve kterých může 

pulzovat duchovní život a je možné si více pomáhat a 

povzbuzovat se na cestě víry. 

Vždy nás potěšilo, když mezi nás přicházeli 

hosté a někteří také v našem sboru zakotvili. Téměř do 

každého nedělního shromáždění hosté přicházejí a 

jsou mezi nimi hledači společenství církve, které by 

jim vyhovovalo a také lidé hledající víru a sami sebe. 

Poloha našeho sboru mezi stanicemi tras metra opat-

řuje dobrou dostupnost sboru v centru Prahy. To je 
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výhoda a dobrý potenciál našich budov uprostřed Pra-

hy. Otázkou zůstává naše připravenost navazovat kon-

takty a přátelství s těmi, kteří mezi nás přicházejí. 

Vděční jsme za práci mezi dětmi, která je dobře 

organizována a ve které působí velká skupina ochot-

ných a obětavých bratrů a sester. Velmi si vážím těch, 

kteří jsou ochotni převzít dlouhodobější zodpovědnost 

za práci s dětmi, ale také i v jiných úkolech. Díky Bo-

hu dětí přibylo a bylo třeba rozdělit oddělení předško-

láků. Učitelé s dětmi pracují a někdy také narážejí na 

nekázeň a neochotu ke spolupráci. Celková snaha 

směřuje k práci charakterizované pojmem „nedělní 

besídka“. Nechceme, aby práce s dětmi vypadala jako 

škola, kde by převládalo učení se faktům ze světa Bib-

le.  

Naše bohoslužba se postupně stala pestřejší. 

Během roku se střídají neděle, při kterých více slouží 

pěvecký sbor a neděle, ve kterých vede písně chval 

hudební skupina. Zpěváci a hudebníci slouží obětavě a 

dávají svůj čas na zkoušky. Rezervy máme ve společ-

ném zpěvu, který někdy působí mdle a ospale. Přál 

bych si, aby se více lidí zapojilo do hlasitého zpěvu. 

Vždyť píseň je zpívanou modlitbou. Vděční jsme také 

za občasná svědectví a jistě by jich mohlo a mělo zaz-

nívat více.  

V našem sboru nyní působí tři rodiny misionářů 

z organizace TEAM. V misijní službě pokračuje Jeff 

Griffith se svou rodinou. Pracuje v Kralupech, nově 

nyní i v Neveklově. Učí angličtinu na několika ško-

lách. Nově byly v Kralupech zavedeny občasné boho-

služby v angličtině s překladem. Zdá se, že to vyhovu-

je některým hostům, kteří přicházejí i kvůli 

anglickému kázání. Jeff s dalšími spolupracovníky ta-

ké pořádá letní English campy. Více než rok u nás pů-

sobí rodina Matěje Tituse a od Vánoc také Scott a 

Kathlyn Andrews. Tyto dvě rodiny se již zapojily do 

skupinek a další služby. Jejich hlavním úkolem je ale 

nyní studium češtiny.  

Sboru dobře slouží sborové dovolené. Nové 

místo ve Střelských Hošticích jsme vyzkoušeli v létě 

2013. Velmi se nám líbilo a tak jedeme do tohoto pro-

storného a příhodného areálu letos znovu a rádi by-

chom ho využili ještě i v roce 2015. Sborová dovolená 

je vhodným místem pro rodiny s dětmi, ale i pro 

ostatní generace. Společné programy povzbuzují a du-

chovně slouží a účastníci těchto dovolených mají 

k sobě blíž. 

Pastorace ve sboru byla zatížena i některými 

náročnými záležitostmi. Život přináší různé tlaky, kte-

ré ne všichni zvládneme uprostřed svých úkolů a po-

vinností. Jistým problémem jsou závislosti, rodinné 

krize a duchovní vychladnutí a opouštění sborového 

společenství. Pastorační služba se konala také mezi 

nemocnými a někteří si také vyžádali podle Jakubovy 

epištoly 5. kapitoly službu modliteb s mazáním ole-

jem. V pastoraci kromě kazatelů pomáhá sestra Ela 

Mančalová, Tomáš Trávníček a občasným zapojením 

další bratři a sestry. 

Zpestřením nabídky sborové služby je misijní 

klub Samaří, na jehož vedení se podílí větší skupina 

bratrů a sester. Upravené prostory klubu Samaří dobře 

slouží našemu sboru, ale také dalším misijním aktivi-

tám. Misijním aktivitám napomohlo také vybudování 

zmíněného domu v Neveklově a úpravy ve stávající 

budově. V Kralupech bylo možné pronajmout další 

dvě místnosti s příslušenstvím. V nich se scházejí děti, 

skupinky a Jeff Griffith tam pořádá řadu setkání. Zří-

dil tam také anglickou knihovnu. Někteří také uvítali 

obnovení večerů chval, kterých se ujala hudební sku-

pina mládeže ve spolupráci s Tomášem Trávníčkem. 

Celkově je možné říci, že sborové budovy slouží úče-

lu, pro který je naši otcové stavěli. Využití budov ne-

dílně patří k našemu misijnímu poslání uprostřed Pra-

hy. Kromě mnoha setkání našeho sboru se v našich 

prostorách konají nejrůznější setkání následujících or-

ganizací: 

• „Ukrajinské“ společenství (dnes již velký sbor 

s pravidelným životem) 

• Celocírkevní a celopražské akce CB (setkání od-

borů, porady, konference) 

• Ekumenické akce (studijní dny, modlitební týd-

ny) 

• Dětská misie - konference 

• Young Life – setkání, semináře 

• Aglow – modlitební setkání 

• Evangelikální teologická konference (ETS) a  

Teologická fóra (SET) 

K naší podpoře misijních aktivit patří: 

• Dům dětí a mládeže - Teen Challenge (finanční 

podpora, dárky, prezentace)  

• Mezinárodní vězeňské společenství (pracovníci 

sboru a finanční podpora) 

• Zahraniční misie CB  

O naší sborové diakonii je možné číst v samostatné 

zprávě. Jak je naznačeno, nemůžeme tuto službu cele 

profesionalizovat a musíme se vrátit k modelu prak-

tické služby. Pravidelně se každý měsíc setkávají ka-

zatelé a diakonky společně s dalšími 4 – 6 pomocníky. 

Jsou tam ti, kteří si berou na starost např. 1 – 2 ne-

mocné či seniory obtížené vyšším věkem, zajdou je 

navštívit a případně pomohou s nákupem či doprovodí 

k lékaři. To je důležitá pomoc. V případě zapojení 

dalších lidí by bylo možné pokrýt daleko více potřeb. 

Někde stačí navštívit 1 – 2 krát za měsíc a je to pomo-

cí. Probíhají jednání s mládeží o tomto zapojení. Ve 

sboru, tak jako v rodině, se mají setkávat mladí a staří. 

Oběma skupinám mohou tato setkání být pomocí a 

rozšířením obzoru. Díky za ty, kteří pomohli např. na-

stavit příjem internetového přenosu ze shromáždění 

těm, kteří nemohou do shromáždění. Několik nemoc-

ných a starších máme v Bethesdě a v LRS. I tam je 

vhodné navštívit a povzbudit. 
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Nedávno se kazatelé setkali s několika mladými 

manželstvími, která mají rok či několik málo let po 

svatbě. Uvědomujeme si potřebu alespoň občasných 

společných setkání této věkové kategorie, aby se bu-

dovala přátelství a docházelo ke vzájemné pomoci a 

sdílení duchovních zkušeností. 

Často hovoříme o potřebě biblického studia. 

V dnešní uspěchané době je třeba mít velkou sebeká-

zeň, aby se člověk nedal od studia Písma svatého od-

tlačit. Velmi dobře je využíváno úterní odpolední se-

tkání u Písma – biblická hodina, kdy se klubový 

prostor prakticky zaplňuje 30 i více lidmi. Bývá to 

pěkné a budující společenství i s diskusí nad probíra-

ným textem. Méně je navštěvována večerní biblická 

hodina. Je pravdou, že někteří jsou zapojeni do domá-

cích skupin, ale jiní během týdne nemají žádné spo-

lečné setkání a systematické studium. Zkuste někteří 

přijít a zapojit se do společné práce s biblickým tex-

tem a do společných modliteb. 

Není pochyb o tom, že náš sboru potřebuje du-

chovní obnovu. Na tu se ale nečeká tak, že se nebu-

deme připravovat. Duchovní obnově je možné jít na-

proti budováním vlastního duchovního života. Když 

budeme sami Duchem vroucí (Ř 12,11), budeme du-

chovní vroucnost kolem sebe šířit.  

Praktické podněty:  

• Vyvarujme se pozdních příchodů na všechna se-

tkání a bohoslužby. Samozřejmě je jasné, že pro 

rodiny s dětmi není lehké cestovat po Praze a že 

někteří mají neodkladné pracovní povinnosti.  

• Připravujme se na nedělní bohoslužbu již od sobo-

ty. Sledování televize v sobotu do pozdních noč-

ních hodin není dobrou přípravou na nedělní boho-

službu. 

• Obsazujme v neděli místa ve Velkém sále odpředu. 

Všímejme si lidí, které neznáme, a hostů, kteří me-

zi nás přicházejí. Krátké představení může být za-

čátkem hlubšího společenství víry. 

• Po ukončení shromáždění, po závěrečném požeh-

nání, nespěchejme hned z lavic do šatny. Pro slou-

žící je často obtížné uličkou projít a být připraven 

se rozloučit.  

• Dík těm, kteří obětavě připravují kávu a čaj po ne-

dělní bohoslužbě. Je to příležitost se s druhými po-

znat a posloužit potřebnému setkávání lidí. 

• Napišme si na záložku do Bible dvě či více jmen 

lidí, za které se budeme pravidelně modlit. Pán 

Bůh se k věrným modlitbám přiznává. 

• Obětujme něco ze svého života, svých sil, času a 

prostředků ve prospěch společného díla. Církev je 

Kristovým tělem.  

• Snažme se nadřazovat věci duchovního života vě-

cem časným. Jednoduchý životní styl nám odstra-

ňuje některé překážky a otvírá nás pro službu Bohu 

i lidem.  

Mnohé bylo v uplynulém roce uděláno a mnohem více 

uskutečněno nebylo. Modleme se, přiložme ruce ke 

společné službě a šiřme kolem sebe pravdu a lásku. 

Milujte se navzájem sourozeneckou láskou, 

v úctě dávejte přednost jeden druhému. V horlivosti 

neochabujte, buďte vroucího ducha, služte Pánu. 

(Ř 12,10-11) 

  Pavel Černý,  

kazatel a správce Sboru CB v Praze 1 
 

Zpráva za staršovstvo sboru CB v Praze 1 
Výroční setkání, které je před námi, je příležitostí 

k ohlédnutí za uplynulým rokem, ale i k pohledu do-

předu. Je to příležitost k vděčnosti Pánu Bohu, jak ří-

káme s žalmistou: k dobrořečení za mnohé. Jistě, pro-

šli jsme všichni i obtížnými chvílemi, ale na rozdíl od 

dnes, v naší zemi rozšířeného hubování na poměry, si 

uvědomujeme, kolik máme důvodů k díkům. 

Pro naše staršovstvo to bylo období určitých 

změn. Scházíme se v doplněném složení, po odchodu 

bratra Martina Pavlíčka a Jana Vovse přišla sestra Ma-

rie Wagnerová a bratr Ondřej Pavlíček a jsme za je-

jich spolupráci vděčni.  

V létě loňského roku odcházel 2. kazatel našeho 

sboru bratr Pavel Plchot do sboru v Dejvicích a po na-

léhavé prosbě o urychlení jeho nástupu do služby jsme 

řešili náhradu v duchovní a kazatelské službě. Perso-

nální situace na volná místa kazatelů v Církvi bratrské 

není dnes dobrá, ale po velmi krátké době se nám na-

skytla příležitost přijmout do služby a do našeho sboru 

bratra Radislava Novotného s rodinou. Bratr Novotný 

se ujal duchovní služby v září minulého roku jako vi-

kář a po schválení jeho ordinace konferencí CB bude 

jej náš sbor moci zvolit za druhého kazatele. Jsme za 

jeho příchod k nám, službu slovem v našich shromáž-

děních, při práci s mládeží a dorostem, na stanici 

v Kralupech i při osobních rozhovorech vděčni.  

V minulém roce jsme stavěli nový dům pro 

bydlení našeho misijního pracovníka bratra Tomáše 

Trávníčka v Neveklově a byla to náročná práce, při 

které se výrazně uplatnila spolupráce řady našich čle-

nů, z místních především z rodiny Pospíchalových, ale 

i těch vzdálených, z Prahy, z Mělníka a dalších. Je to 

předpoklad nové duchovní práce v Neveklově, která 

již přináší viditelné ovoce a odpověď na mnohé naše 

otázky, které jsme si kladli na začátku našeho rozho-

dování. Jsme vděčni nejen za pomocnou fyzickou prá-

ci, ale i za modlitební podporu a velkou finanční obě-

tavost členů sboru. Nejsme ještě se všemi pracemi u 

konce a na jaře budeme na tomto místě v Neveklově 

pokračovat. Zároveň připravujeme možnost zhodno-

cení pozemků v Neveklově, které jsou v majetku sbo-

ru a které by v budoucnu mohly být stavebními.  

V minulém roce probíhala mnohá jednání o no-

vém financování církví podle nového zákona o majet-

kovém vyrovnání a odluce od státu (zák. č. 428/2012 

Sb.). Ve společnosti je mnoho neporozumění, nepřá-
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telství, někdy i nenávisti k církvím, ale i takovou dobu 

předvídal Pán Ježíš. Ježíš chce od svého lidu za všech 

okolností jasné postoje, nevhodná je střední cesta, buď 

jdeme za ním, nebo jdeme cestou světa. Je třeba pro-

kázat věrnost a to někdy přináší utrpení a někdy i roz-

bití těch nejbližších vazeb. Zvláštní milost je, když ce-

lé společenství je jednotné, ale to tak nemusí být. 

Máme svobodu a mnohé možnosti a příležitosti, ale 

možná, že je to dnes v něčem těžší než v dobách tota-

lity. Tehdy bylo pro nás jasné, že režim byl špatný, 

nesvobodný a my jsme byli jednoznačně na druhé 

straně. Dnes se společnost tváří demokraticky, ale je 

nepřátelská a nenávist mnohých je až zarážející. Nelze 

se smířit, jsou to dva protipóly. Nemáme se bát a sna-

žit se zalíbit se ve společnosti. Přízeň se nedá penězi 

zaplatit a druhým se zalíbit. Nepodařilo by se nám to a 

mnohé bychom ztratili. Poslání církve je jinde, ale je 

to někdy až spalující oheň.  

Staršovstvo se nezabývá jen některými vybra-

nými úkoly, ale chce vytvářet vhodné podmínky pro 

celé spektrum sborového života, života ve stanicích 

sboru, myslíme na všechny věkové skupiny členů, na 

práci s dětmi, s přípravnými členy, s přáteli, na misijní 

práci v klubu Samaří apod. 

Dobrořečme Hospodinu a svěřme mu svoji ces-

tu, On nás doprovodí.                          

Robert Kunft 
 

Zpráva misijního pracovníka - Neveklov 
Když se ohlížím nazpět, s radostí v srdci musím vzdát 

chválu Pánu za ten úžasný a výjimečný požehnaný 

rok. Jsem velmi vděčný za přijetí v Církvi bratrské, za 

pracovní příležitost a za nádherné bydlení v Neveklo-

vě. Možnost pracovat ve sboru rok před dokončením 

bydlení, byla užitečná. Mohl jsem se zatím seznámit 

s chodem sboru, alespoň s některými lidmi a sbor 

mohl také poznávat mne. Malé společenství v Neve-

klově nabralo nový nečekaný směr a vítr do plachet. 

Začaly fungovat pravidelné bohoslužby každou nedě-

li, brzy následovala domácí skupinka. Sbor se zapojil 

do veřejných aktivit. Vznikala nová přátelství a pasto-

rační péče. Do sboru přestoupili dva noví členové. 

Městu Neveklov moje působení přineslo kulturní, 

vzdělávací a křesťanské akce, zvěstování evangelia, 

pastorační péči a povědomí (alespoň u některých lidí), 

že do města přijíždí „farář“, který je „normální“, oby-

čejný člověk, má lidi rád a má pro ně otevřené dveře i 

srdce. Domnívám se, že jsem svými aktivitami přispěl 

k dobrým vztahům s vedením města Neveklov. Akti-

vity, které jsem vykonával, mi přinesly několik misij-

ních kontaktů, které se budu snažit rozvíjet dále. Také 

současné bydlení a činnosti spojené se soukromým ži-

votem, mi přinášejí občas zajímavé kontakty. Moje 

misijní strategie je jednoduchá: Otevřít se lidem, ne-

chat jim nahlédnout do svého života, pozvat je k přá-

telství a být jim svědectvím zblízka. Jak to dělám? 

 Pracuji na několika úrovních současně: 

1) Osobní kontakty – vytváření a budování osobních 

kontaktů. Věřím, že to je nejúčinnější způsob, jak 

přivádět lidi ke Kristu. I Ježíš postupoval stejně.  

2) Křesťanské akce - advent, Velikonoce, apod., jsou 

takovým plošným rozséváním, které na počátku 

obvykle nepřináší užitek v podobě nových obráce-

ných lidí a jsou zaměřené na lidi, které se nebojí 

přijít do kostela. Jsou prostorem pro setkávání a 

navazování kontaktů. 

3) Kulturní akce (např.: beseda, divadlo, koncert) jsou 

pro ty, kdo by do kostela nepřišli, ale nechají se 

pozvat na koncert, divadlo, besedu, promítání, 

apod. Jsou také prostorem pro setkávání a navazo-

vání kontaktů. 

4) Všeobecně prospěšné akce (např.: akce v synago-

ze, zapojení do aktivit místních spolků, apod.) – 

zde mohou lidé vidět, že mi nejde jen o „dušičky“, 

ale také o dobrou věc. I zde se otvírá možnost na-

vazování kontaktů.  

Je dobré mít plán, ale také zůstávat pružný a otevřený 

vanutí Ducha svatého. A při tom všem snažení a plá-

nování počítat s tím, že jsme na začátku dlouhé cesty.  

Na závěr bych chtěl vyjádřit vděčnost za praktickou i 

finanční podporu členů sboru. Rád bych za podporu 

poděkoval staršovstvu a kazateli Pavlu Černému. Dě-

kuji také všem, kdo se za mne a mou rodinu přimlou-

váte v modlitbách.  

(Podrobnější zprávu, či vysvětlení mohu podat osob-

ně, případně mailem, nebo telefonem). 

Tomáš Trávníček 
 

Kralupy 
V roce 2013 v Kralupech probíhaly pravidelné boho-

služby s dětskou besídkou každou první, třetí a pátou 

neděli. Bratr Pavel Plchot pravidelně kázal první tý-

den v měsíci, starší ze sboru Prahy 1 i další pokrývali 

třetí a pátou neděli.  Besídku vedla sestra Jiřina Šímo-

vá za pomoci sestry Marty Brou, bratra Tomáše Eflera 

a sestry Andrey Váňové. 

První pololetí probíhala každou středu dopoled-

ne domácí skupinka ve sborové místnosti a na podzim 

se přestěhovala k Váňovým, kde se od té doby koná 

v úterý dopoledne. Většina skupinek byla vedena 

Jeffem Griffithem.   

Rok 2013 byl také rok mnohých změn v Kralu-

pech.  Už několik let jsme hledali místo, kde bychom 

mohli vykonávat bohoslužbu a besídku pod jednou 

střechou.  V srpnu se uvolnil byt v modlitebně a v září 

jsme ho mohli začít používat jako zázemí naší práce. 

Nyní máme všechny služební prostory pod jednou 

střechou. 

Od ledna do června vedl Jeff Griffith anglické 

kluby v základní škole Generála Klapálka a učil an-

glickou konverzaci v základní škole Veltrusy.  Od září 

pokračoval vyučováním anglické konverzace a vedl 

anglické kluby pouze v základní škole Veltrusy.  Jeff 

také pravidelně navštěvuje starší členy sboru. 
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Od října se zapojil do práce bratr Radislav No-

votný, který přebral práci po bratru kazateli Pavlu Pl-

chotovi. Pro rok 2014 nově plánujeme (zatím) nepra-

videlně anglickou bohoslužbu, mužskou skupinku, 

jednou měsíčně před bohoslužbou chvíli modliteb a 

chval, seminář pro besídkáře, vznik anglické knihovny 

a rozšíření naší činnosti v ekuméně – např. alianční 

týden, nebo jiné akce ve spolupráci s YMCA Kralupy. 

Jeff Griffith a Radislav Novotný 
 

Mělník 
Skupinka v Mělníku se scházela jednou měsíčně. Je 

tvořena také těmi, kteří se v neděli nedostanou do spo-

lečného shromáždění. Skupinka se setkává u sestry 

Slabé, u Vovsů, u Kretů a také nově u sestry Naděje 

Štýbnarové. Z tohoto důvodu tam bývá před vánoční-

mi a velikonočními svátky slavena svatá večeře Páně. 

Společenství v Mělníku bývá radostné a naplněné 

prožíváním Boží blízkosti. Zpívají se písně, zaznívá 

výklad Božího slova a nad ním probíhá diskuse, pří-

padně sdílení osobních zkušeností. Po společných 

modlitbách pokračuje neformální sdílení u společného 

občerstvení. Z mělnického společenství Pán Bůh od-

volal dvě sestry - sestru Maškovou a sestru Soňu Lu-

kavskou. Obě žily živou vírou a tak věříme, že jejich 

životy jsou nyní skryty s Kristem v Bohu. Do spole-

čenství v Mělníku rádi s kazateli cestují sestry dia-

konky a pravidelně do doby své nemoci sem jezdívala 

sestra Augustina Vernerová. Radostí bylo uvítat na 

skupince novomanžele Veroniku a Matěje Luke. Díky 

Pánu Bohu za tiché a budující společenství mělnické 

skupinky.                

Pavel Černý 
 

Besídka a náboženství v roce 2013 
V roce 2013 došlo k několika změnám mezi učiteli. 

Na konci školního roku ukončila práci v besídce Olina 

Nebeská. Děkujeme jí za její dlouholetou věrnou 

službu. Současně také ukončili práci v besídce Martin 

Pavlíček a Daniela Sedláčková mladší a na začátku 

září skončila práci v besídce z osobních důvodů Klára 

Dolejší i jim všem děkujeme za službu dětem. 

Od podzimu přijaly nově službu v besídce Jana 

Šímová a Milada Málková. Na omezenou dobu se na 

podzim zapojila do besídkové práce Naďa Šímová, 

moc jí děkuji za ochotu. Vzhledem k tomu, že tím stá-

le nebyl počet učitelů úplný, byli jsme vděčni i za 

krátkodobou výpomoc Katky Pavlíčkové. (Od letošní-

ho roku se k učitelům připojily Petra Vernerová, Ma-

rie Doleželová a Jitka Václavíková mladší.) 

V uplynulém roce jsme měli čtyři oddělení be-

sídky a jedno oddělení náboženství.  

Dvě předškolní oddělení besídky před prázdni-

nami probírala příběhy o Abrahamovi, Izákovi a Já-

kobovi a na podzim několik podobenství a příběhy o 

Jozefovi. 

Dvě školní oddělení probírala před prázdninami 

příběhy ze života Pána Ježíše (např. křest, pokušení na 

poušti, svatba v Káni, uzdravení slepého, utišení bou-

ře) a na podzim příběhy ze Starého Zákona (o Jozefo-

vi, Mojžíšovi – vyjití z Egypta a putování po poušti). 

Od podzimu se v 1. oddělení střídají tři dvojice 

učitelů Naďa Štěpánová a Marie Wagnerová, Věra 

Bíbová a Marie Bydžovská, Petr Verner a Zina Niki-

forová. 

Ve 2. oddělení se střídají Marta Grulichová, Jiří 

Košťál a Jana Šímová. 

Ve 3. oddělení se střídají nyní Robert Kunft 

mladší, Petra Vernerová a Marie Doležalová s Jitkou 

Václavíkovou mladší. 

Ve 4. oddělení se střídají Iva Němečková, Mi-

lada Málková a Daniel Toušek. 

V náboženství se střídají Ondřej Pavlíček, Petr 

Štěpán a Marta Skalická. 

V náboženství jsme před prázdninami probírali 

lekce z církevních dějin (včetně několika lekcí z dějin 

Církve bratrské a dodatkovými lekcemi o jiných ná-

boženstvích a o sektách) a na podzim jsme začali cyk-

lus „Dějiny spásy“, tj. vlastně stručný přehled biblic-

kých příběhů (na podzim ze Starého Zákona). 

Učení zpaměti 
Ve všech odděleních se kromě vyprávění příběhů děti 

učí také veršíčky z Bible (vztahují se k probíranému 

tématu). Navíc se snažíme, aby se školní děti naučily i 

souvislejší texty z Bible. Byli bychom rádi, kdyby 

k tomu rodiče své děti povzbuzovali – i jako dospělí 

se můžeme učit společně s dětmi. (Zájemcům ráda po-

skytnu oddíly, které se děti učí. Nikdy nevíme, kdy se 

budeme muset obejít bez Bible.) 

   Marta Skalická 
 

Dorost 
Kalendářní rok 2013 byl pro náš dorost rokem přelo-

movým. V jeho první polovině byl hlavním vedoucím 

kazatel Pavel Plchot. Začátkem roku jsme probírali 

evangelium podle Jana, na dorost jsme si zvali hosty, 

např. Pavel Černý, Petr Grulich. Z akcí jsme podnikli 

výpravu o pololetních prázdninách do Trhového Ště-

pánova, o Velikonocích jsme měli kratší akci v Sou-

kenické, kde jsme si připomněli slavení Večeře Páně, 

poslední akcí před prázdninami byl fotoden společně 

s žižkovským dorostem, který se k nám přidal na letní 

tábor. 

 Tábor probíhal v termínu 1. -11.  7. v Košát-

kách, tématem byli "Vojáci". Z Bible jsme probírali 

příběhy Jozua. 

 V novém školním roce jsme se chystali na 

změnu, která přišla počátkem listopadu, kdy nás opus-

til Pavel Plchot, na jehož místo hlavního vedoucího 

nastoupil Peki Němeček. Dalšími vedoucími jsou Da-

vid Liguš, Anna Lachmanová, Michaela Zimová a 

Ondřej Hanuš. Hojně též vypomáhá Radek Novotný. 

V novém školním roce jsme se z Bible věnovali knize 
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Genesis. První akcí bylo společné setkání dorostů na 

Siónu, v listopadu jsme měli odděleně pánskou a 

dámskou jízdu a v prosinci večer o táboře a vánoční 

dorost. Pravidelná páteční setkání dorostu mívají ko-

lem deseti účastníků. 

Pro dorost hledáme další vedoucí, kteří by roz-

šířili náš tým a také kuchařku pro letní tábor, který se 

bude konat opět v Košátkách. Děkujeme za všechny 

modlitby, které směrem k dorostu směřují. 

Petr (Peki) Němeček 
 

AWANA v roce 2013 
Awana je klub pro děti ve věku 5-12 let. Scházíme se 

v malém sále našeho sboru každý čtvrtek od 16:30 do 

18:00. Schůzka Awany má tři části – hry, skupinky 

s učením biblických veršů a společný duchovní pro-

gram se zpěvem písní. Do Awany v minulém roce 

chodilo průběžně cca 15 dětí. Tým vedoucích Awany 

v průběhu roku opustili Pavel Plchot (dříve hlavní ve-

doucí), Anna Bíbová, Sandra Němečková, Marek Ště-

pán a Anežka Pavlíčková. V týmu vedoucích pokraču-

jí: Honza Němeček ml. (hlavní vedoucí), Lenka 

Zimová, Alžběta Grulichová (CB Praha 13), Ondřej 

Masopust (CB Praha 6), Daniel Chalupník (KS). Byli 

bychom rádi, kdyby náš tým vedoucích doplnil někdo 

další – vhodné by bylo, aby bylo více vedoucích z na-

šeho sboru. Do Awany chodí děti jak z našeho, tak i 

z jiných sborů. Je možné se k nám přidat, případně 

někoho pozvat – jsme otevřeni pro každého nově pří-

chozího.      Honza Němeček ml. 
 

Oldstars 
Skupina oldstars se na začátku školního roku začala 

opět scházet každých 14 dní v úterý od 18:30 v pro-

storách mládeže. Organizaci převzali všichni zúčast-

nění a každý má na starost jedno nebo více setkání 

v průběhu roku. V rámci těchto setkání nás navštívila 

Dana Krausová s programem o zdravém sebevědomí, 

s Pavlem Černým jsme si povídali o jeho studijním 

pobytu v USA a Petr Grulich nám poskytl zajímavé 

informace o církevních restitucích. Mimo jiné jsme 

shlédli dokument "Ilegální máma", více se seznámili 

s Markétou Sedláčkovou nebo Scottem Andrews a 

Honza Hruda nám vyprávěl o svém cestování. Maty 

Šíma měl program s tématem "Be perfect?" a navštívil 

nás také Radek Novotný. Setkání často probíhají for-

mou společných diskuzí, zamýšlení se nad jednotli-

vými tématy a společnými modlitbami na závěr. Pra-

videlně se nás schází okolo deseti lidí. Pokud víte o 

někom, kdo by měl chuť mezi nás přijít, povzbuďte 

ho, ať se mezi nás přijde podívat. Rádi mezi sebou 

kohokoliv uvítáme. 

Vojta Šíma & Adam Sedláček 
 

„Nestárnoucí generace“ 
Setkávání „Nestárnoucí generace“ je vždy první pátek 

v měsíci, začátek dle domluvy (17., 18. nebo 19. ho-

din). 

Název budící u mladších rozpaky nebo úsměv, 

ale podívejte se do svých Biblí, a u proroka Izaiáše 

40,31 si přečtěme - „Ale ti, jenž očekávají na Hospo-

dina, nabývají nové síly…“. 

Má to ale Pán Bůh na zemi pěknou čeládku! – 

s tímto vědomím a s vědomím velké Boží lásky, která 

nás spojuje i přes naši různost, se pravidelně schází-

me, náš kruh nikomu nezavíráme a s postupem let si 

čím dále více vážíme vzájemných přátelství, vždyť nic 

z toho není samozřejmost! 

Některé večery byly i v menším kroužku, to 

jsme vždy otevřenější a sdílnější, setkání je niternější 

a požehnané. Ale k našim setkáním patřily i obohacu-

jící večery s tématikou kulturní či poznávací, něco 

z českých duchovních dějin (host Jaroslav Pechar aj.), 

večer s výkladem a otázkami k aktuálnímu politické-

mu dění (host Bohumil Doležal), nový kazatel (Radi-

slav Novotný) o sobě a rodině (s fotkami), tematické 

rozhovory a sdílení zkušeností, často proložené spo-

lečným zpíváním a vždy s Janem Němcem pečlivě 

připravenými informacemi o výročích našich svateb a 

narozeninách.   

Je to hodně nebo málo? Potřeby, i ty duchovní, 

máme různé, ale Pán Bůh žehná i těm nejobyčejněj-

ším lidským vztahům.       

Ludmila Beranová 
 

Diakonská služba 
 Služba diakonie funguje v našem sboru již několik 

let. Ještě předtím než sbor zaměstnal první diakonku, 

fungovala péče o naše starší a potřebné spolučleny 

dobrovolně a zcela přirozeně.             

Díky sestrám (např. sestra H. Janovská, A. Ver-

nerová), které si vzaly tuto službu za své a ochotně 

navštěvovaly všechny, kteří to potřebovali.  Již 13 let 

diakonii, coby službu sborem placenou, obětavě vy-

konává sestra Markéta Holanová, která má v tomto 

směru opravdu obdarování!  

V letech 2005 – 2010 byla ve službě Marta 

Grulichová. A před třemi lety se k Markétě H. připoji-

la Maruška Hrdličková, jejíž služba v červnu tohoto 

roku končí. 

Diakonská služba je stále více potřebná!! Počet 

těch, kteří pomoc žádají, se zvyšuje a jejich potřeby 

mnohdy bývají nejen pastoračního, ale i praktického 

rázu. Návštěvy probíhají u někoho pravidelně (1x týd-

ně), u jiných párkrát za měsíc nebo dle potřeby, nára-

zově. U některých lidí spolupracujeme s rodinou, což 

nám v naší práci pomáhá a usnadňuje různé vzniklé 

situace.  

Díky velikosti našeho sboru i přistupováním 

nových členů, se někteří naši nemocní „ztrácejí“ z po-

vědomí. Proto si myslíme, že by bylo dobré jmenovitě 

zmínit ty, kteří mezi nás již delší dobu nemohou. Jsou 

to sestry Růženka Moravcová, Drahomíra Garajová, 

Drahomíra Stanieková, manželé Mášlovi, Plichtovi a 

Věkovi. Dále sestra Jarmila Řiháková, Eva Špinarová, 
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bratři Emanuel Borovička, Čeněk Dolejší a Bohuslav 

Chvátal. 

V domově pro seniory Bethesda bydlí v sou-

časné době tři členové našeho sboru (sestra Moravco-

vá, bratři B. Chvátal a V. Škopek). Snažíme se je pra-

videlně navštěvovat, a tak jim zprostředkovat kontakt 

se sborem. Všichni jsou vždy za naše návštěvy vděční 

a jsme si jisté, že by je návštěva kohokoli z našeho 

sboru velmi potěšila. 

V minulém i tomto roce absolvovali někteří 

z členů rehabilitační pobyt v LRS Chvaly, kde se jim 

dostává dobré péče.  V současnosti je zde sestra Au-

gustina Vernerová.                                                   

Rády bychom vyjádřily, jak jsme vděčné za 

velmi dobrou spolupráci s LRS i Bethesdou. Vždy se 

snaží nám vyjít vstříc a my si opravdu ceníme jejich 

ochoty hledat ta nejlepší řešení.  

Pravidelně (1x měsíčně) se schází buňka diako-

nie. Kromě obou diakonek se jí účastní kazatel Pavel 

Černý, vikář Radislav Novotný a misijní pracovník 

Tomáš Trávníček, jenž nám většinou poslouží krát-

kým slovem k zamyšlení. Za tuto službu jsme vděčné! 

Nutno však zmínit i ty, kteří se setkání buňky účastní 

zcela dobrovolně. Manželé Němcovi, sestry Augusti-

na Vernerová, Marie Doležalová a Jaroslava Davido-

vá a bratr Petr Šíma. Upřímně všem děkujeme za je-

jich zájem a ochotu, čehož si také ceníme! 

Vzhledem k tomu, že svou službu končí Ma-

ruška Hrdličková, nastává akutní volání do řad našich 

členů či sborových přátel o zapojení se do diakonské 

péče. Oslovena již byla mládež, které jsme službu 

představily. Po letech bychom se rádi opět vrátili 

k tomu, aby tato služba byla opravdu službou. Vní-

máme, že tato situace je novou příležitostí pro ty, kteří 

hledají své „uplatnění“ ve sboru. Avšak zároveň vede 

k zamyšlení nad důležitostí služebníků mezi našimi 

seniory. 

Na závěr bychom rády poděkovaly všem, kteří 

na službu diakonie myslí ve svých modlitbách a jsou 

nám oporou i povzbuzením. Náš největší DÍK patří 

Našemu nebeskému Otci, jemuž jsme vděčné za Jeho 

lásku, péči a požehnání v naší službě!!! 

Marie Hrdličková a Markéta Holanová 
 

Pěvecký sbor 
Služba pěveckého sboru je návštěvníkům nedělních 

bohoslužeb známá. V posledním roce se mezi námi 

objevilo několik nových tváří (a zejména hlasů). Mi-

mořádným přínosem je zapojení manželů Scotta a 

Kathlyn Andrewsových. Už delší dobu jsme s modlit-

bou vyhlíželi pomoc pro klavírní doprovody.  

Nácvik písní probíhá v neděli ráno. Momen-

tálně nacvičujeme několik nových písní, které jsme 

převzali z dodatku ke kancionálu ČCE.  

Svým zpěvem nechceme sami sebe zviditel-

nit, ale vyzpívat svou vděčnost, víru, chválu, vyznání 

a prosby. Věříme, že se k námi zpívaným písním srd-

cem připojují i mnozí účastníci shromáždění. Naší 

touhou je povzbudit celý sbor k neformálnímu, živé-

mu zpěvu společných písní. Biblické výzvy ke zpěvu 

při bohoslužbě jsou pro církev závazné a životně dů-

ležité.  

Děkujeme všem, kteří se za naši službu mod-

lí, dávají nám zpětnou vazbu, připomínají dlouho ne-

zpívané písně ... Jsme vděční i za bývalé zpěváky, kte-

ří alespoň výjimečně doplňují naše řady, když 

momentálně nemohou být pravidelnými účastníky. 

Pěvecký kroužek funguje také trochu jako skupinka. 

Při společné práci se poznáváme a budujeme bližší 

vztahy. 

V tuto chvíli nacvičujeme nové písně, které 

nikdo z nás neumí. Je tedy mimořádně vhodná doba 

k nástupu nových zpěváků. Máte-li zájem zpívat, kon-

taktujte Hanu Černou nebo Petru Vernerovou. 

Hana Černá 
 

Klub Samaří 
V roce 2013 proběhlo v pravidelném čase (středy od 

19:30) přes 30 setkání. Program se již tradičně skládal 

z koncertů, přednášek, promítání dokumentárních fil-

mů, divadelního představení a vernisáží výstav. Pro-

běhlé akce jsou zdokumentovány na webových strán-

kách: www.klubsamari.cz v sekcích Archiv a Fotoga-

lerie.   

Na podzim 2013 byl zahájen cyklus přednášek 

o Spravedlivých mezi národy, tj. osobnostech oceně-

ných organizací Jad Vašem za osobní statečnost, kte-

rou projevili při záchraně lidí za II. světové války a 

mnozí z nich za to zaplatili svým životem. Přednášejí-

cím je Marek Šlechta, autorizovaný přednášející ICEJ, 

který absolvoval školení na problematiku holocaustu 

v Jeruzalémě. Cyklus bude pokračovat 9.4. (Irena 

Sendler a Janusz Korczak), 14. 5.  (Maxmilian Kolbe) 

a 11. 6. (Oskar Schindler). 

Do letních prázdnin je naplánováno několik 

koncertů: 26. 3. Koncert hudebníka a teologa Franty 

K. Bartáka, 16. 4. (od 19 hod. ve velkém sále) Jesus 

Christ Superstar – rocková opera v podání studentů 

Arcibiskupského gymnázia, 23. 4. (v pátek společně 

s „nestárnoucí generací“) Popelka nazaretská - hudeb-

ně literární pásmo, 4. 6.  René Eichenmann koncert na 

saxofon. 2. 4. bude vernisáž fotografií a básní Ondřeje 

Mácla Epos o Mariánkovi, o umírání jeho malého bra-

tra a 21. 5. vernisáž výstavy jednoho z předních sou-

časných českých malířů Patrika Hábla. Program dopl-

ní ještě 28. 5. Postřehy Zdeňka Lauschmanna 

z Bangladéše. 

Na podzimní období je plánována společná vý-

stava fotografií Milana Václavíka, obrazů Roberta Fi-

lipa a prací mladých návštěvníků Soukenické na pod-

kladu grafiky Vladislava Najbrta. Dále výstava obrazů 

malířky žijící ve Francii Adély Olivové. 

Na základě naší žádosti o "Grant na rozvoj ob-

čanské společnosti a spolkové činnosti pro rok 2014" 
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nám byly přiděleny finanční prostředky ve výši 10 ti-

síc Kč. Z požadovaných 95 tisíc Kč je to sice jenom 

malá část, ale jsme rádi, že se klub i tímto způsobem 

dostal do povědomí městské části Praha 1 a že byl 

uznán i jeho přínos pro občanskou společnost. Celkem 

se rozdělovalo 500 tisíc Kč, z celkového počtu 45 po-

daných žádostí bylo vybráno 26. Zatím neznáme vý-

sledek žádosti o podporu Nadace život umělce. Žádost 

o příspěvek nadace ČEZ byla zamítnuta. 

Budeme rádi, když přijdete na některý z pro-

gramů, jehož téma Vás zaujme.                  

Jan Voves 
 

Hospodářská rada sboru 
Hospodářská rada pracovala ve složení Ivan Beran, 

Miroslav Beran, Jiří Davidenko, Pavel Kejř, Jiří Klí-

ma, Václav Kupilík, Jan Málek, Jan Němeček, Vlas-

timil Staněk a Marie Wagnerová. Pravidelným hostem 

našich jednání byl bratr Anatoly Nikiforov.  

 Na začátku roku 2013 jsme se setkávali častěji 

k hodnocení roku předcházejícího a přípravě směřo-

vání a projektů pro rok 2013. To vše pak bylo projed-

náno na společném jednání staršovstva a hospodářské 

rady, a později na výročním členském shromáždění. 

 Během roku jsme se pak setkávali spíše opera-

tivním způsobem podle aktuální situace, případně 

v menších pracovních skupinách. 

 Největší úsilí jsme směřovali na misijní projekt 

v Neveklově (vybudování bydlení), přičemž jsme se 

snažili nezanedbávat ostatní naléhavé záležitosti. Po-

drobně je vše vypsáno ve Zprávě o hospodaření sboru 

v roce 2013 a Výhledu na rok 2014.  

 Rád bych na tomto místě poděkoval všem čle-

nům hospodářské rady za jejich obětavou službu, i 

všem těm, kdo pomáhali (ať prakticky, odborně nebo 

modlitebně).                                        

 Jan Němeček 

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
K zamyšlení … 

Satan svolal celosvětovou poradu démonů. Ve svém Úvodním projevu řekl:  „Nemůžeme křesťanům zabránit, aby 
chodili do kostela. Nemůžeme jim zabránit, aby si četli Bibli a znali pravdu. Dokonce jim nemůžeme zabránit ani 
v tom, aby si vytvořili důvěrný vztah se svým Spasitelem. Nechejme je tedy, ať si chodí do kostela - ALE při-
pravme je o čas, aby neměli čas budovat si vztah k Ježíši Kristu. Právě toto od vás chci. Zabraňte jim v tom, aby 
byli v kontaktu se svým Spasitelem a po celý den udržovali toto životodárné spojení.“ 

„A jak to máme udělat?“, zvolali jeho démoni. 
„Snažte se, aby byli pořád zaneprázdnění nedůležitými věcmi a vymyslete si spousty možností, jak zaměstnat 

jejich mysl“, odpověděl ďábel. 
„Pokoušejte je, aby utráceli, utráceli a utráceli a vypůjčovali si peníze. Přesvědčte jejich ženy, aby chodily do 

práce a trávily tam spousty času, a jejich manžele, aby pracovali šest až sedm dní v týdnu, deset a více hodin denně, 
aby si mohli dovolit žít prázdný život“. 

„Zabraňte jim trávit čas s dětmi. Až se jejich rodiny rozpadnou, nebude už v jejich domovech brzy úniku od 
pracovního stresu!“ 

„Působte neustále na jejich mysl, aby neslyšeli onen tichý, nenápadný hlas. Zlákejte je, aby si na cestách neustá-
le pouštěli rádio nebo magnetofon, aby měli doma neustále zapnuté televizory, DVD přehrávače a počítače, a do-
hlédněte na to, aby v každém obchodě a restauraci neustále vyhrávala světská hudba. To zcela zaměstná jejich mysl 
a přeruší jejich spojení s Kristem.“ 

„Dbejte, aby měli na stolcích u kávy spoustu časopisů a novin. Čtyřiadvacet hodin denně útočte na jejich mozek 
zprávami. Při řízení je vyrušujte billboardy. Naplňte jejich e-mailové schránky hloupostmi, katalogy zboží, sázkami 
a všemožnými novinkami a nabídkami slev a výrobků a služeb zdarma a falešnými nadějemi.“ 

„V novinách, časopisech a v televizi neustále ukazujte hubené, hezké modelky, aby jejich muži začali věřit, že 
nejdůležitější je vnější krása a aby začali být nespokojení se svými manželkami. Snažte se, aby byly manželky pří-
liš unavené, než aby se mohly věnovat svým mužům. Pokud nedají svým manželům potřebnou lásku, začnou si ji 
hledat jinde. Toto jejich rodiny rychle rozbije.“ 

„Dejte jim Santa Clause, abyste je odvedli od vysvětlení skutečného smyslu Vánoc jejich dětem. Dejte jim veli-
konočního zajíčka, aby nemluvili o Jeho zmrtvýchvstání a moci nad hříchem a smrtí.“ 

„Veďte je k tomu, aby byli nezřízení i při odpočinku. Snažte se, aby se z rekreace vraceli vyčerpaní. Zaměstná-
vejte je, aby neměli čas jít do přírody a přemýšlet o Božím stvoření. Posílejte je místo toho do zábavních parků, na 
sportovní akce, hry, koncerty a do kina.“ 

„Hlavně je pořád a neustále zaměstnávejte!“ 
„A až se setkají k duchovnímu společenství, naveďte je, aby vedli plané řeči a klábosili, aby tak odešli domů se 

špatným svědomím. Naplňte jejich život spoustou dobrých věcí, aby neměli čas čerpat sílu od Ježíše. Tak budou 
brzy na všechno sami a kvůli těmto dobrým věcem obětují své zdraví a rodinu.“ 

„TO ZABERE! Bude to fungovat!“  
To byl ale plán!   
Démoni se pustili horlivě do díla a snažili se, aby byli křesťané stále víc a více zaměstnaní a uspěchaní a neustá-

le pobíhali sem a tam. Aby měli málo času na svého Boha a své rodiny. Aby neměli čas druhým říci o tom, že Ježíš 
má moc změnit život.   

Uspěl ďábel v tomto plánu? Posuď sám. 
Nemusíš žít podle tohoto plánu. Bůh má také plán (Jan 3,16 a Matouš 28,18-20). 
   

Podle zdrojů z internetu 


